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Besvarelse af spørgsmål nr. S 6 stillet af Mai Villadsen (EL) den 1. 

oktober 2019 
 
Spørgsmål 6: 
Er ministeren enig i, at antallet af sommerhusgrunde vil komme til at blive 
forøget med mere end 1.000 nye reelle sommerhusgrunde i kystnærheds-
zonen med den praksis, som kommunerne anvender til at bytte sommer-
husgrunde, og den praksis, hvormed Erhvervsstyrelsen godkender disse 
byt, jf. Jyllands-Postens artikel” Store Byttedag: Attraktive grunde går for 
sand og vand” den 18. september 2019, og mener ministeren, at denne 
praksis er i overensstemmelse med intensionerne med planloven? 
 

Svar: 
Som udgangspunkt vil det samlede antal mulige bebyggelige sommerhus-
grunde i Danmark blive forøget, når der byttes ubebyggelige sommerhus-
grunde med bebyggelige sommerhusgrunde. Erfaringen fra tidligere lands-
plandirektiver viser dog omvendt, at kommunerne historisk langt fra har 
udlagt alle de sommerhusområder, som de har fået mulighed for. Således 
er en række områder, som kommunerne tidligere fået tilladelse til at ud-
lægge som sommerhusområder, fortsat ikke lokalplanlagt.  
 
Jeg synes, at det er en relevant diskussion, som artiklen rejser. Den første 
ansøgningsrunde er afsluttet, men jeg mener, det er vigtigt, at vi fremad-
rettet tager ved lære af erfaringerne og den kritik, der er kommet.  
 

Jeg drøfter dette med forligskredsen bag planloven.  
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Simon Kollerup 
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